
 Protokół nr 54/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 19 stycznia 2023 r. w godz. od 15:30 do 16:20 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Jacek Niedźwiedzki  

6. Anna Ruszewska  

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk      

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta 

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk  

4. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych i Zdrowia  

5. Maria Metelska – Zastępca Dyr. MOPR w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

 Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli 

następujący porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 53/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 grudnia 2022 r. 

2. Przyjęcie planu pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2023 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych.  

5. Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2022 r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się 

z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie 

są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  



8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2023-2041.  

9. Wolne wnioski.  
 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 53/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 grudnia 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie planu pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2023 rok. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Głosowanie nad planem pracy: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie przyjęła plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach na 2023 rok. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży 

 i uczniów oraz rodziców.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

  

 Prezydent R. Rynkowski poinformował, że nastąpiły zmiany , które zostały 

opublikowane w rozporządzeniu Ministra Infrastruktury w sprawie warunków ustalania oraz 

sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania do celów służbowych samochodów 

osobowych, motocykli i motorowerów niebędących własnością pracodawcy.  

W ww. rozporządzeniu nastąpiły zmiany dot. wysokości stawek za 1km przebiegu pojazdu. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów oraz rodziców.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 



Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 Dyrektor M. Metelska przedstawiła i omówiła zmiany w uchwale w sprawie 

ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” poprzez 

zmianę kryterium dochodowego ze 150 % do 200%. Uwzględniając proponowane zmiany w 

zakresie kryterium dochodowego szacuje się, że liczba uczestników programu wzrośnie o ok. 

250 osób. Program jest finansowany z budżetu Państwa w 60 %, udział własny w wysokości 

40 % z możliwością obniżenia do 20 %. 

 Radny A. Turowski zapytał kto przygotowuje posiłki? Dyrektor M. Metelska  

odpowiedziała, że posiłki przygotowują szkoły i wykonawca wyłoniony w trybie  prawa 

zamówień publicznych.  

  

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2022 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację z realizacji programu pn. „Ograniczanie 

niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2022 r. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają 

się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy 

nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 



 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, iż nastąpiły zapisy ustawy Prawo wodne 

oraz niektórych innych ustaw  dot. utrzymania czystości i porządku w gminach. Zmianie uległ 

między innymi zakres pojęcia nieczystości ciekłych, przez które należy rozumieć ścieki 

gromadzone przejściowo w zbiornikach bezodpływowych lub osadnikach w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków. W związku z tym zostały wniesione nowe zapisy do 

projektu uchwały. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił i omówił projekt uchwały: zmiany planu 

dochodów, które dotyczą: działu transport i łączność- związane z realizacją zadania – 

Poprawa bezpieczeństwa pieszych w Suwałkach oraz funkcjonowaniem Zarządu Dróg i 

Zieleni; działu bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa- związane z realizacją 

zadań z zakresu pomocy humanitarnej uchodźcom z Ukrainy; działu oświata i wychowanie 

– związane z urealnieniem planu dochodów z zakresu oświaty i edukacji, w tym m.in. 

realizacją zadania – Poprawa bezpieczeństwa pieszych w Suwałkach i Erasmus+ oraz 

zwiększeniem dotacji celowej, z przeznaczeniem na wychowanie przedszkolne; działu pomoc 

społeczna – związane z realizacją zadań z zakresu obsługi zadań w ramach PFRON; działu 

kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – związane z realizacją zadań z zakresu kultury. 

Skarbnik przedstawił również zmiany planu wydatków, które dotyczą: działu Transport  

i łączność - związane z realizacją zadań z zakresu transportu i łączności, w tym realizacją 

zadań majątkowych; działu Turystyka - związane z realizacją zadań z zakresu turystyki,  

w tym realizacją zadania majątkowego; działu Działalność usługowa - związane  

z realizacją zadań z zakresu geodezji i kartografii, wynikające z rozliczenia środków z opłat 

geodezyjno — kartograficznych z 2022 r.; działu Administracja publiczna - związane  

z realizacją zadania majątkowego, zgodnie z załącznikiem nr 3 oraz zadań z zakresu 

promocji miasta; działu 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - związane 

z realizacją zadań z zakresu pomocy humanitarnej uchodźcom - Ukraina (Ośrodek Sportu  

i Rekreacji); działu Różne rozliczenia - związane z podziałem rezerwy celowej, 

 z przeznaczeniem na wydatki budżetu obywatelskiego; działu Oświata i wychowanie - 



związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych, w tym m.in. zwiększeniem środków na 

realizację projektów dofinansowanych środkami UE ; działu Ochrona zdrowia – związane 

 z realizacją zadań z zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi, w tym zwiększeniem planu 

wydatków (środki niewykorzystane w roku 2022, które pochodzą ze sprzedaży napojów 

alkoholowych w opakowaniach 300 ml - kwota 40.371 zł) oraz realizacją zadania 

majątkowego, zgodnie z załącznikiem nr 3; działu Pomoc społeczna - związane  

z funkcjonowaniem Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie (koszty obsługi zadań w ramach 

PFRON); działu Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - związane  

z funkcjonowaniem Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, w tym realizacją zadań: Program 

PFRON - dostępne mieszkanie i Program PFRON - mieszkanie dla absolwenta - środki PFRON 

z 2022 r.  

 Dokonuje się przesunięć w planie finansowym MOPR, po uwzględnieniu zmian 

wprowadzonych zarządzeniem nr 6/2023 Prezydenta Miasta Suwałk z dnia 9 stycznia 2023 r., 

zabezpieczając wypłatę dodatku węglowego ze środków otrzymanych w 2022 r. - 39.780 zł.; działu 

854 Edukacyjna opieka wychowawcza - związane z realizacją zadania majątkowego, ze środków 

PFRON z 2022 r. oraz programu - Zdolny Suwalczanin; działu Rodzina - związane z 

funkcjonowaniem Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych Dom nr 1 i Dom nr 2; działu 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - związane z realizacją zadań z zakresu 

gospodarki odpadami komunalnymi - śmieci (rozliczenie opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi z roku 2022r.; działu Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - związane z 

przesunięciem środków na funkcjonowanie Suwalskiego Ośrodka Kultury (opłacenie zaliczki za 

koncert Sarsy zaplanowany w ramach wydarzenia Powitanie Lata 2023, organizacja Orszaku Trzech 

Króli, organizacja programu Ferie, Stacja Pogodne Suwałki, koncert „Ziemio Ty Śliczna" oraz 

realizacją zadań z zakresu budżetu obywatelskiego; działu Kultura fizyczna - związane  

z realizacją zadania majątkowego, oraz realizacją zadań z zakresu kultury fizycznej (stypendia 

sportowe i pozostałe zadania statutowe). 

 Skarbnik poinformował również, że zostało zaproponowane zmniejszenie 

zapotrzebowania na kredyt o 12 milionów zł. W związku z tym, kredyt na pokrycie deficytu 

budżetowego tj. 35 milionów zł., a nie 47 milionów zł. Został zmieniony czasookres 

Wieloletniej Prognozy Finansowej o jeden rok.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

na 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2023-2041.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

  



 Skarbnik W. Stelmach poinformował, iż wszystkie zmiany, które zostały 

wprowadzone do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta znajdują swoje 

odzwierciedlenie w uchwale o Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2023-2041.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski. 

1. Przewodniczący Komisji A. Turowski poinformował, że wpłynęło pismo od 

Prezydenta Miasta Suwałk z prośbą o wytypowanie jednego przedstawiciela Komisji, 

który będzie brał udział w pracach Komisji opiniującej wnioski o przyznanie dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. Przewodniczący 

zaproponował kandydaturę radnego Łukasza Wojno. Radny Łukasz Wojno wyraził 

zgodę na udział w pracach ww. Komisji. Radni przyjęli kandydaturę radnego  

Ł. Wojno jednogłośnie przez aklamację.  

– Pismo stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

2. Radny B. Bezdziecki zapytał o teren po browarze i budynek browaru. Czy są  

prowadzone jakieś prace? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że są to prace 

zabezpieczające ww. budynek, ponieważ jest on budynkiem zabytkowym.  

 

 

Wniosków więcej nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach
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